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Christmas Day is the holiday in Great Britain. It is a family holiday. Traditionally all 

friends give each other presents. Before Christmas all shops and supermarkets are 

crowded, everybody want to buy a present. 

 

People decorate their houses in the traditional way. Christmas trees are usually put up 

in houses. They are always decorated with light and angels . Little packets with nuts 

and candies are hung on the tree. 

 

The Germans believe, that they were the first, who started celebrate Christmas and 

Martin Luther was the first, who put a tar on a top of a Christmas tree. 

 

I love this Holiday. When I was a little girl,I believe at Santa Claus. I always wote 

letters to Santa Claus. Now, I don`t believe at Santa Claus, but I love this holiday. 

 

On the Eve of the Christmas children hang their stockings, so that Santa Claus could 

put presents into them. 

 

Santa Claus was a person whose name was St. Nicolas, who always gave presents to 

poor children. After he died, the Germans brought this legend to America. Soon, St. 

Nicolas became Santa Claus. 

 

Carol singing is a traditional part of Christmas. In the evening children come to the 

door of a house and sing for a person who lives in this house. Then he or she gives 

children nuts and candies. If I live in Great Britain, I will sing that songs too. 

 

So, Christmas is a lovely holiday for all the people in Great Britain. I love this 

wonderful holiday. Christmas is my lovely holiday in the world. I think that people in 

our world love this fantasticholiday too. 
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English Christmas 

Welcome dear friends, students and our guests. 



I am very glad to see you today. Our party is devoted to the most intersting, the most 

important, the most beautiful, and of course, the most favourite holiday among all 

people all over the world - Christmas! 

I congratulate you on this holiday and I wish you Merry Christmas! I wish you to be 

always happy, healthy, wealthy and wise! 

There are many Christmas traditions in different countries, but today we shall speak 

about Christmas traditions in Great Britain. 

I invite my partners, Olga and Olesya. They‘ll tell you about Christmas traditions In 

Great Britain. 

Ведущий 1: Рождество – это праздник, посвящённый рождению Иисуса Христа. 

Рождество является одним из самых главных, значимых, и любимых праздников 

в году. Особенно это касается Англичан. Ни один праздник, даже Новый год не 

могут сравниться с Рождеством по масштабам подготовки и празднования. Как 

ни к какому другому празднику, к Рождеству начинают готовиться заранее. 

День накануне Рождества называется Сочельник или по– английски Christmas 

Eve, а Ночь – Святой. В такую ночь в Вифлееме в Палестине родился Иисус 

Христос. Его родителей звали Мария и Иосиф. В те зимние дни в городе было 

много приезжих и Марии с Иосифом не нашлось места в гостинице 

переночевать и тогда Иосиф нашёл на самой окраине города пещеру – там кто-

то держал скот: овец, быков, ослов. Они постелили солому на пол и устроились 

на ночлег. Здесь, на соломе и родился мальчик Иисус. Никто на земле не знал 

кто он такой. А вот Ангелы на небе хорошо это знали. Знали и радовались, что 

на землю пришёл Спаситель. Недалеко от Вифлеема в поле ночевали пастухи со 

стадом овец. 

И вдруг среди ночи они увидели сияние, небеса раскрылись, появились ангелы, 

возвестившие о том, что в Вифлееме случилась великая радость – родился 

Спаситель. 

В старину художники очень часто изображали всех троих и свои картины 

называли “Святое семейство”. Вы можете увидеть этот сюжет на картине 

Рафаэля “Святое семейство с агнцем” 

Ведущий 2: В канун Рождества младшие школьники участвуют в 

представлениях, посвящённых рождению Христа. Они разыгрывают сценки из 

библейской жизни, где главными героями становятся Мария, Иосиф, младенец 

Иисус Христос, пастухи, Волхвы, пришедшие поздравить и преподнести свои 

дары новорожденному младенцу Иисусу. Традиционно дети исполняют 

Рождественские гимны или песни, которые иначе называют Carols. Дети с 

огромным желанием и удовольствием принимают участие в постановках, 



которые обычно проходят в при церквях. Это одна из самых важных традиций в 

праздновании Рождества. По-английски она носит название Nativity play. 

Teacher: The traditional song of Christmas is ”Jingle bells”. I suggest you to 

open our competition with this song . 

Jingle bells, Jingle bells 

Jingle all the way 

O, what fun it is to ride in a one horse open sleigh -- 2 times 

Dashing through the snow 

in a one horse open sleigh 

O, the fields we go, laughing all the way 

Bells on bob tail ring 

Making spirits bright 

What fun it is to ride and sing a 

A sleighing song tonight. 

Jingle bells, Jingle bells 

Jingle all the way 

O, what fun it is to ride in a one horse open sleigh -- 2 times 

На плакате написаны основные традиции празднования Рождества: 

Carols 

Nativity play 

Christmas tree, Mistletoe, holly 

Letters to Father Christmas 

Hanging stockings 

Greeting cards 

Advent calendar 

Boxing day 

Christmas gifts 

Christmas food: turkey, pudding, gingerbread, mince pie 

Teacher: And now we’ll begin our competition devoted to the Christmas day. 

I invite our teams and give them opportunity to introduce themselves. Welcome, 

dears! 

Команды выходят и занимают свои места 

Let me introduce our Jury: the members of jury are : 

1 teacher__________________ 

2 teacher__________________ 



3 teacher__________________ 

4 student__________________ 

5 student__________________ 

Contest I “Your cards “ 

You are to introduce your team. 

1 The name of the team 

2 The uniform 

3 The emblem 

4 A song , a rhyme, a slogan, advertisement. 

Команды представляют свои визитки на английском языке: название команды, 

девиз, исполняют стихи, песни и т.д., связанные с Рождеством. 

Team 1. “Happy Gnomes!” Участники команды одеты в одной цветовой гамме 

(чёрный низ, красный верх), на головах одинаковые красные колпаки с белой 

оторочкой. 

Team 2. - “ Elves!” Участники команды одеты в одной цветовой гамме (платья и 

блузки нежных пастельных тонов), на спине к одежде прикреплены крылья из 

плотной белой бумаги, на головах небольшие конусообразные колпаки, в руках 

“волшебные палочки”. 

Contest II “A letter to Santa Claus” 

You are to write a letter to Santa Claus. You have some pictures in the letter instead 

of words. You must put all picture-words into the plural .To help you, you can find all 

the words in their singular form below. You have 5 minutes for your work.. 

Участникам конкурса выдаются бланки писем с изображением предметов. 

За 5 мин необходимо вместо рисунков написать названия предметов. 

Учитывается грамотность и скорость написания. 

Письма зачитываются и сдаются жюри для оценивания. 

Ведущий 1: (во время работы команды над письмом) 

В Великобритании существует традиция написания писем Санта Клаусу. 

Обычно дети пишут письма, указывая свои просьбы, пожелания. Но вместо того 

чтобы бросать их в почтовый ящик, они бросают их в камин. Тяга воздуха 

подни- мает дымок от писем вверх по трубе и Father Christmas, читая таким 

образом письма, исполняет детские желания. 



Ведущий 2: Также существует традиция Развешивания чулков над камином. 

Существует легенда, что однажды Father Christmas рассыпал монеты как раз в 

тот момент, когда спускался по трубе. Монеты бы непременно пролетели через 

решётку для золы и потерялись, если бы они не упали прямо в чулок, 

повешенный для сушки на камин. С тех пор дети продолжают развешивать 

чулки в надежде найти в них подарки. 

 

Ведущий 1: Действительно, начало этой традиции совпадает с событиями из 

жизни настоящего Святого Николая, Епископа из Малой Азии, проживавшего в 

4 веке (нынешняя территория Турции). Согласно легенде, у одного бедного 

мужчины было трое дочерей, которых он никак не мог выдать замуж, так как не 

мог обеспечить их приданым. Однажды ночью Николас высыпал мешок золота 

в открытое окно бедняка. Вскоре старшую дочь отдали замуж. То же самое 

повторилось со второй дочерью бедняка. Наконец, бедняк решил выяснить 

причину такого счастья и решил каждую ночь прятаться под окном дочери. И 

вскоре ему удалось поймать за руку Святого Николаса, высыпающего мешок 

золота. Святой просил никому не рассказывать о нём, не привлекать к нему 

внимания. Тем не менее, слух о нём очень быстро распространился и когда кто-



нибудь получал подарок от неизвестного лица, это непременно связывали с 

именем святого Николаса. 

Чулки также вошли в легенду, согласно которой, третья дочь повесила их 

сушить над камином после стирки. Святой Николас случайно обронил монетку 

и она упала прямо в один из чулочков девушки. С тех пор и началась эта 

традиция - развешивать чулки над камином в Рождественскую ночь, а утром 

искать и находить подарки. 

Contest III “ Greeting cards ” 

In Great Britain there is a tradition to congratulate relatives, friends, colleges on 

Christmas. Usually people buy a lot of different greeting cards with Christmas 

symbols. We suggest every team to congratulate each other by greeting cards. 

I have two greeting cards. I’ll give them to you and you are to congratulate your 

friends on Christmas . Then you are to cut your cards into 10 sections and put 

them into the envelope and send to the other team. It’s the first part of our 

contest. 

You have only 5 minutes for this work 

The second part of the contest is to make up a card and read the congratulation 

of your friends from other team. 

Участники пишут поздравления, разрезают открытку на 10 частей и передают 

другой команде - первая часть конкурса. 

Вторая часть конкурса состоит в том чтобы, чтобы как можно быстрее собрать 

открытку и прочитать поздравление. 

Жюри подводит итоги конкурса. 

Конкурс среди болельщиков. “Donkey’s tail” 

Правила игры: С завязанными глазами подойти к плакату с осликом и 

прицепить ему хвост на прежнее место. Сложность состоит в том, что игрока 

несколько раз поворачивают вокруг своей оси. Выигрывает тот, кто точно 

попадёт в точку. 



 

Слово Жюри. Оглашение результатов. 

Contest IV “Christmas tree” 

Teacher : We decorated our room, we wrote the letter to Santa Claus and 

greeting cards to friends and now we can decorate our Christmas tree. 

(На доске плакат большого формата с изображением Рождественской ёлки. За 

каждый правильный ответ команде даётся право повесить на ёлку игрушку) 

I’ll give you a riddle and after 30 seconds you are to give me your answer. 

If your answer is right, you can take the toy and decorate the tree. 

Riddles 

1What is another name of father Christmas? ( Santa Claus) 

2 We decorate the tree with pretty ...... ( lights) 

3 What do Englishmen eat for lunch on Christmas day? ( turkey) 

4 What day is after Christmas day? (the Boxing day) 

5 What do we usually give each other on Christmas day? (presents) 

6 What does Santa Claus fiil with presents? (Stocking) 

7 In what month do we celebrate Christmas? ( December) 

8 Who helped tree kings to find Jesus? ( Angel) 

9 Whose birthday do the people celebrate on Christmas day? ( Christ ) 



10 What do you usually put on the top of the Christmas tree? ( star ) 

11 What do Englishmen usually send to the friends at Christmas? ( cards) 

12 How do people call the day before Christmas? (Eve.) 

13 What do usually ring in the church 

on Christmas day? ( Bells) 

I suggest you to sing song “Oh, Christmas 

tree !” 

Oh, Christmas tree! 

Oh, Christmas tree! 

Your gay green dress delights us! 

Oh, Christmas tree! 

Oh, Christmas tree! 

Your gay green dress delights us! 

You do not fade 

With winter’s snow, 

You bloom with lights When cold winds 

blow. 

Oh, Christmas tree ! 

Oh, Christmas tree ! 

Your gay green dress delights us! 

Contest V “Advent calendar” 

Ведущий 1: Advent calendars are very popular in December. You can count the 

days from the 1st of December to the 25th of December - Christmas day using this 

calendar. Every day you open a window and find a picture. Inside of every 

window you also can find a sweet, a small chocolate, or may be a toy. 

Ведущий 2: We suggest you to take part in the contest “Advent Calendar”. The 

winner will be a team that has more symbols than the other one. 

You are to go to the Calendar, open one of the windows, and name the picture . If 

your answer is right, you get a special symbol. 



 

Contest VII “The more the better” 

Ведущий 1: Кроме того, в Великобритании строго следуют традиции, имеющей 

название Boxing day. Согласно этой традиции, 26 декабря двери всех церквей 

открыты для прихожан. Обычно в этот день сюда приходят малоимущие люди, 

нищие. И каждый из них получает коробку с подарками, так как подарки 

являются неотъемлемой частью праздника Рождества. Накануне праздника 

обеспеченные британцы и те, кто свято чтит традиции своего народа, приносят 

в церковь коробки, наполненные сладостями, небольшими игрушками для 

детей, и всевозможными яствами с праздничного стола. 

Также в этот день традиционно все слуги получают свой законный выходной, 

чтобы вместе с семьёй отпраздновать Рождество. 

Teacher: Our next contest is “the more, the better”. I give you word - 

phrase “Christmas tree ” and 5 minutes to make up as many new words as possible. 

Then one representative from each team will read the words one by one. You mustn’t 

repeat words. You have only 5 minutes for your work. 

Contest VIII “Hidden Words” 



Teacher: 

HIDDEN WORDS 

A W G W R W K S G R R T W 

F S E P S A N N D E S U E 

T R Q U I K M O A W A B T 

Y G F D P L T W I A T Z Y 

U H A D N R D M P C E C H 

C H R I S T M A S T R E E 

A V E N T E N N L U Q L Y 

N C I G O N V R E R V E J 

D Z N X C M D W I K I A K 

Y U D A K C E S G E K G L 

O S E F I Z A A H Y P A Z 

L F E S N O W F L A K E X 

D E R J G K C O J B L T C 

Across- 2 

Down -7 

Жюри подводит итоги. 

Конкурс болельщиков “The best painter” 

Желающие болельщики должны с завязанными глазами нарисовать один из 

названных Рождественских атрибутов. Выигрывает тот, у кого получилось 

более правдоподобно. 

SNOWFLAKE, SNOWMAN, REINDEER, CANDLE, etc. 

Ведущий 2: Особенно строго Британцы придерживаются традиции 

Рождественской кухни. Традиционными Рождественскими блюдами, 

подаваемыми в этот день можно назвать Pudding, Christmas cake, gingerbread, 

mince pie, turkey. 

Christmas cake или Рождественский пирог пекут задолго до праздника, 

использую настоянные в роме сухофрукты. Затем пирог заворачивают в марлю, 



пропитанную ромом. Таким образом, пирог настаивается длительное время и 

приобретает особый аромат и вкус. 

Gingerbread или имбирный пряник выпекают в форме Рождественской 

символики Также, используя прямоугольные заготовки пряника можно собрать 

домик, скрепив и украсив его сахарной глазурью. Внутрь домика обычно 

кладутся леденцы, конфеты. Предлагаем всем отведать имбирный пряник 

(ведущие угощают всех присутствующих имбирными пряникам). 

Teacher :I’d like to finish our competition with a song “I just called to say I love 

you” 

В музыкальном сопровождении исполняется песня “I just called to say I love 

you” 

Оглашение результатов. Жюри подводит итоги конкурса. Объявляет команду 

– победителя, наиболее активных участников, болельщиков. 

Награждение. 

Teacher : Thank you dear Jury, dear colleges, thank you my dear students for your 

work and for our interesting competion. Now you can congratulate each other on 

Christmas day. Звучит музыка. 

 


